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ÄRENDELISTA 
§100 Val av justerare 

§101 Godkännande av ärendelista 

§102 Information och rapporter 

§103 Meddelande 

§104 Kommun- och regionledningsforum 

§105 Ekonomisk uppföljning kommunstyrelsen 2023 - Tertialrapport 1 (inklusive prognos 2) 

§106 Ekonomisk uppföljning räddningsnämnden 2023 - Tertialrapport 1 (inklusive prognos 2) 

§107 Ekonomisk uppföljning Hylte kommun 2023 - Tertialrapport 1 (inklusive prognos 2) 

§108 Framtiden för skola och förskola i Rydöbruk 

§109 Policy om mutor och jäv 

§110 Uppföljning av principöverenskommelsen SärNär (Nutritionsöverenskommelsen) 

§111 Svar på motion - Simkunnighet ger badsäkerhet 

§112 Svar på motion - Fler papperskorgar runt Örnaskolan/Kråkberget 

§113 Svar på remiss - Från delar till helhet - Tvångsvården som en del av en sammanhållen och 
personcentrerad vårdkedja (SOU 2023:5) 

§114 Motion angående dagcentral Höstro - på remiss 
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§100 

Val av justerare  
(2023 KS0006) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att Stina Isaksson (SD) ska justera protokollet 
tillsammans med ordförande Ronny Löfquist (S). 
  
Paragrafen är justerad 
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§101 

Godkännande av ärendelista  
(2023 KS0007) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att godkänna ärendelistan med följande ändring: 
  

 Punkt 13 "Svar på motion - Övervakningskameror i våra skolor" utgår. 
  
Paragrafen är justerad 
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§102 

Information och rapporter  
(2023 KS0014) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har tagit del av informationen. 

Beskrivning av ärendet 
  
Tertialrapport 1 - inklusive prognos 2 
Kristina Carlo, tf ekonomichef, informerar om tertialrapport 1, inklusive prognos 2, för Hylte 
kommun. 
  
Småkom 
Ronny Löfquist (S) och Emma Gröndahl, kommunchef, informerar från Småkoms vårmöte 
den 26 april. Agenda för mötet bifogas till protokollet. 
  
Agenda 2030 
Den 3 maj deltog Ronny Löfquist (S) samt kommunens ledningsgrupp på konferens Agenda 
2030 i Kungsbacka. 
  
Besök av Länsstyrelsen 
Den 5 maj var landshövdingen Brittis Benzler och länsråd Jörgen Peters på besök i Hylte 
kommun och träffade bland andra tillväxtutskottet och kommunstyrelsens arbetsutskott. 
Under dagen besökte man det nybyggda korttidsboendet i Hyltebruk och sågverket Derome i 
Kinnared. 
  
Besök i Gnosjö 
Ronny Löfquist (S) och Emma Gröndahl, kommunchef, besökte den 10 maj Gnosjö kommun. 
Besöket ingår i en rad besök hos kommuner i Hyltes storlek för erfarenhetsutbyte, tidigare 
under året besökte man Borgholms kommun. 
  
Hylte Paper 
Den 16 maj träffade Ronny Löfquist (S) och Emma Gröndahl, kommunchef, Hylte Papers nya 
VD Roger Bergström 
  
Begravning 
Den 11 maj deltog Ronny Löfquist, Krister Mattsson, Maria Hedin och Emma Gröndahl på 
Göran Edbergs begravning. Göran Edberg har många år som aktiv politiker i Hylte kommun 
bakom sig. 

Handlingar i ärendet 
 Föredragningslista kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-05-23 
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Paragrafen är justerad 
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VÅRMÖTE 

26 april kl. 14.00 – 28 april kl. 13.00  
Plats: Lundsbrunn Resort & Spa, Götene 

 
 

Program 

 

Onsdagen den 26 april 

11.30-14.00 Lunch för den som önskar 

14.00 Incheckning och fika 

15.00 Årsstämma för förtroendevalda 

17.00 Presentation av Götene kommun 

18.00 Middag  

 

Torsdagen den 27 april 

08.30 Boende för äldre – Riksbyggen, Katarina Hillberg, Joakim Jacobsson 

09.15 Presentation – Sveriges Allmännytta, Hanna Larsson, stabschef och bostadspolitisk expert 

10.00 Fika 

10.30 Hur trygga demokratin i framtiden? – Lena Nyberg, generaldirektör MUCF  

11.30 Bensträckare 

11.50 Demokratistärkande projekt bland unga – Youth 2030 Movement 

12.30 Lunch  

13.30 Kommunexempel – IT-säkerhet i Dals-Eds kommun, Anders Wockatz 

14.00 Kommunexempel – Digitaliseringsarbete i Herrljunga kommun, Suzzie Ljungqvist  

14.30 Fika 

15.00 Min tid som VD på Kommuninvest, Tomas Werngren 

16.00 Dagen avslutas 

18.00 Middag  

 
Fredagen den 28 april 

08.30 Revisionens betydelse för kommunal verksamhet – Lotta Ricklander, Anna Eklöf, SKR 

09.30 Kaffe och te, utcheckning 

10.00 Civilförsvaret nu och i framtiden – Karin Holmgren och Alexandra Ejner, MSB 

11.15 Avslutning  

11.30 Lunch  

14.30 – 17.00 Kommunchefsnätverk; 

”Verksamhetsfokuserad styrmodell med agenda 2030 

som grund och ett tillitsbaserat förhållningssätt” 

Madeleine Andersson, kommundirektör  

Martin Berry, bitr. kommundirektör  

Vadstena kommun 
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§103 

Meddelande  
(2023 KS0015) 

  
Inga meddelande har inkommit till dagens sammanträde. 
  
 

Paragrafen är justerad 
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§104 

Kommun- och regionledningsforum  
(2023 KS0023) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har tagit del av informationen. 

Beskrivning av ärendet 
Ronny Löfquist (S) informerar från kommun- och regionledningsforums sammanträde den 17 
maj. Protokollet var inte utskickat innan kallelsen till sammanträdet med kommunstyrelsens 
arbetsutskott och kommer därför att biläggas till nästa sammanträde. 
  

Handlingar i ärendet 
 Agenda Kommun- och regionledningsforum 2023-05-17 

Paragrafen är justerad 
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§105 

Ekonomisk uppföljning kommunstyrelsen 2023 - Tertialrapport 1 
(inklusive prognos 2)  
(2023 KS0002) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att göra den redaktionella ändringen "3 månader" 
till "4 månader" till sammanträdet med kommunstyrelsen den 30 maj. 
  
Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen har tagit del av informationen. 

Beskrivning av ärendet 
Efter 3 månaders utfall prognostiserar Kommunstyrelsen, exklusive kommunfastigheter och 
färdtjänst, en positiv budgetavvikelse på 1 000 tkr vilket motsvarar 1,7 procent av budgeten. 
Avvikelsen utgörs av vakanta tjänster.  
  
Inklusive färdtjänst och kommunfastigheterna prognostiserar kommunstyrelsen en negativ 
budgetavvikelse på 3 000 tkr vilket motsvarar 4,7 procent av budgeten. Prognosen för 
färdtjänst visar en negativ budgetavvikelse på 2 200 tkr. Den ökade kostnaden förklaras 
främst av prisökningar till följd av ökat antal resor med färdtjänst. De indexregleringar som 
gjordes för färdtjänst 2022 får helårseffekt 2023. Kommunfastigheterna prognostiserar en 
negativ avvikelse på 1 800 tkr inklusive besparingskravet på 500 tkr. Den negativa avvikelsen 
utgörs av ökade elkostnader. 
  
Efter 3 månaders utfall prognostiserar kommunstyrelsen att investera för 61 473 tkr, vilket ger 
en positiv avvikelse mot budget på 57 671 tkr. Under året har investeringsbudgeten utökats 
med 106 493 tkr som avser ombudgeteringar från 2022. Ombudgetering inom 
kommunstyrelsen har även gjorts där Ridanläggningen i Rydöbruk tilldelats 
investeringsmedel för projektering om 500 tkr som finansieras via kommunstyrelsens reserv. 
Den positiva budgetavvikelsen utgörs främst av investeringsprojektet för Landeryds skola 
som beräknas bli klar 2024 samt av ej nyttjade medel för markförvärv och exploatering.  
  
Ekonomisk konsekvens av beslutet 
När prognosen avviker mer än +/-1 procent från budget ska arbetsutskottet presentera förslag 
på åtgärder för att komma i ram. Kommunstyrens prognos, exklusive färdtjänst och 
kommunfastigheter, avviker 1,7 procent från budget. 

Handlingar i ärendet 
 Tjänsteskrivelse KS - Tertialrapport 1 inkl prognos 2 
 Ärendebeskrivning KS - Tertialrapport 1 inkl prognos 2 
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Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen har tagit del av informationen. 
 

Beslutet skickas till  
Ekonomienheten 
 

Paragrafen är justerad 
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§106 

Ekonomisk uppföljning räddningsnämnden 2023 - Tertialrapport 1 
(inklusive prognos 2)  
(2023 KS0003) 

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen har tagit del av informationen. 

Beskrivning av ärendet 
Efter 4 månaders utfall prognostiserar räddningsnämnden en negativ avvikelse på 370 tkr för 
2023 vilket motsvarar 2,7 procent av budget. Räddningsnämnden har haft höga kostnader 
under årets första månader för inköp av material såsom skum enligt nya krav, larmställ och 
reparation av fordon.  
  
En annan förklaring till räddningsnämndens negativa avvikelse består av ökade kostnader till 
följd av nya uppdrag som innebär att upprätthålla en övergripande ledning av 
räddningstjänsten samt att ta större ansvar för brottsförebyggande arbete. 
  
Efter 4 månaders utfall beräknar räddningsnämnden investera för 3 550 tkr under 2023 vilket 
motsvarar budgeterade medel. Projektet Övningsplatsen beräknas bli klar under 2023. 
  
Ekonomisk konsekvens av beslutet 
När prognosen avviker mer än +/-1 % från beslutad budget ska arbetsutskottet presentera 
förslag pååtgärder för att komma i ram. Räddningsnämndens prognos visar en negativ 
avvikelse mot budget på 2,7 procent. 

Handlingar i ärendet 
 Tjänsteskrivelse RN - Tertialrapport 1 inkl prognos 2 
 Ärendebeskrivning RN - Tertialrapport 1 inkl prognos 2 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen har tagit del av informationen. 
 

Beslutet skickas till  
Räddningstjänsten 
Ekonomi 
 

Paragrafen är justerad 
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§107 

Ekonomisk uppföljning Hylte kommun 2023 - Tertialrapport 1 
(inklusive prognos 2)  
(2023 KS0001) 

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till beslut 
  

 Kommunstyrelsen har tagit del av informationen.  
  

 Kommunstyrelsen beslutar att uppmana att nämnderna ska arbeta målinriktat för att nå 
en budget i balans enligt gällande ekonomistyrningsregler. 

  
 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att använda 

resultatutjämningsreserven i samband med årsbokslut 2023 vid ett eventuellt 
ekonomiskt underskott. 

  
 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att ge kommunstyrelsen rätt till att 

utöka kommunens lån till Kommuninvest under 2023 med totalt 30 mnkr för att 
finansiera investeringar i Torups skola och energieffektiviseringsåtgärder. 

Beskrivning av ärendet 
Kristina Carlo, tf ekonomichef, informerar muntligen om tertialrapport 1, inklusive prognos 
2, för Hylte kommun. 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har tagit del av den muntliga informationen. 
 

Yrkande 
Det hastigt försämrade ekonomiska läget beror på yttre faktorer och den uppkomna 
situationen är svår att hantera under innevarande budgetår. Ronny Löfquist (S) yrkar att: 
  

 Kommunstyrelsen har tagit del av informationen.  
  

 Kommunstyrelsen beslutar att uppmana att nämnderna ska arbeta målinriktat för att nå 
en budget i balans enligt gällande ekonomistyrningsregler. 

  
 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att använda 

resultatutjämningsreserven i samband med årsbokslut 2023 vid ett eventuellt 
ekonomiskt underskott. 
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 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att ge kommunstyrelsen rätt till att 
utöka kommunens lån till Kommuninvest under 2023 med totalt 30 mnkr för att 
finansiera investeringar i Torups skola och energieffektiviseringsåtgärder. 

  
Stina Isaksson (SD) och Anna Roos (C) deltar ej i beslutet. 
  
Beslutsgång 
Ordförande frågar om arbetsutskottet kan besluta enligt Ronny Löfquists yrkande. Ordförande 
finner att arbetsutskottet beslutar enligt Ronny Löfquists yrkande. 
 

Paragrafen är justerad 
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§108 

Framtiden för skola och förskola i Rydöbruk  
(2023 KS0190) 

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att avveckla Rydöbruk förskola 
och skola samt att ge kommunstyrelsen i uppdrag att utreda framtida användningsområde för 
nuvarande Rydöbruk förskola och skola. 

Beskrivning av ärendet 
Barn- och ungdomsnämnden beslutade den 13 december 2022 att ge barn- och 
ungdomskontoret tillsammans med kommunledningskontoret i uppdrag att genomföra 
utredning avseende Rydöbruks skola och förskola. Enligt nämndens utredningsdirektiv skulle 
utredningen inledningsvis innehålla en beskrivning av nuvarande skola och förskola. Därefter 
ska bedömning ske utifrån två perspektiv att skola och förskola avvecklas alternativt 
utvecklas. Följande punkter skulle utredas; utbildningsmässiga konsekvenser, konsekvenser 
för bygdens tillväxt och utveckling och ekonomiska konsekvenser. Utredningen skulle även 
innehålla en barnkonsekvensanalys 
  
Utredningen genomfördes och presenterades för barn- och ungdomsnämnden den 25 april 
2023.  
  
Sammanfattningsvis konstateras följande i utredningen: 

 Rydöbruks skola och förskola har ett vikande barn- och elevunderlag vilket bedöms 
fortsätta även under kommande år. Idag, läsår 22/23, går det 68 elever på skolan och 
26 barn på förskolan. Läsår 28/29 beräknas elevunderlaget att vara 47 elever och 
förskolan beräknas redan till hösten ha endast 21 barn inskrivna. Dessutom visar hela 
Hylte kommun liksom Rydöbruk på ett minskat befolkningsunderlag. 

 Det är kostsamt att bedriva flera små förskole- och skolenheter och svårt att uppnå en 
kvalitativ och likvärdig utbildning. Vid en jämförelse med den genomsnittliga kostnad 
per elev i Hyltes kommun är elevkostnaden väsentligt högre per elev i Rydöbruk. 
Detsamma gäller avseende kostnaden per förskolebarn i Rydöbruk.  

 Idag gäller samma barn- och elevpeng för samtliga elever i Hylte kommun. Vill man 
ha kvar Rydöbruks skola och förskola måste därför medel skjutas till och annan 
resursfördelningsmodell tillämpas. Om inte mer medel tillskjuts Rydöbruk så kommer 
förskolan och skolans budget att gå med stora underskott. Annars behöver medel tas 
från övriga förskolor och skolors budget. Då riskerar man att sätta de andra av 
kommunens skolor och förskolors möjligheter till kvalitativ och likvärdig utbildning i 
fara. 

 Lokalerna i vilken verksamheten i Rydöbruk bedrivs är så pass undermåliga att en 
nybyggnation föreslås framför en renovering. Till detta ska tilläggas att forskning 
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visar att det inte finns några direkta fördelar med varken mindre skol- och klassenheter 
eller åldersintegrerad undervisning. Därtill så ligger Torups skola och förskola bara 
cirka 5 kilometer bort och det finns utrymme för fler barn och elever där. 

 Vad det avser påverkan på flyttströmmarna till och från en plats vid nedläggning av en 
skola så finns det forskning som visar att det kan ha viss påverkan medan annan 
forskning menar att det inte ger någon påverkan. Däremot finns det forskningen som 
visar att skolan kan fylla en viktig funktion utöver att vara en plats för undervisning 
t.ex. vad det gäller social sammanhållning, mötesplats och lokal identitet. Vad det 
avser Rydöbruk finns redan idag andra mötesplatser än skolan. Men någon annan 
idrottshall än den som är belägen i skolan finns inte. 

  
Sammanfattningsvis med hänsyn till de utmaningar Rydöbruks skola och förskola står inför 
med vikande barn- och elevantal, undermåliga lokaler och Hylte kommuns ekonomiska 
förutsättningar föreslås i utredningen att Rydöbruk förskola och skola avvecklas och att 
kommunstyrelsen får i uppdrag att utreda framtida användningsområde för nuvarande 
Rydöbruk förskola och skola. 
  
Barn- och ungdomsnämnden beslutade vid sitt sammanträde 16 maj 2023 att föreslå 
kommunfullmäktige att avveckla Rydöbruk förskola och skola samt att ge kommunstyrelsen i 
uppdrag att utreda framtida användningsområde för nuvarande Rydöbruk förskola och skola. 
  
Inför sammanträdet med barn- och ungdomsnämnden 16 maj uppdaterades kalkylen för om- 
och nybyggnad av skola och förskola vad det gäller antalet elever och barn i utredningen.  
  
Inför expedieringen av beslutet och underlagen från barn- och ungdomsnämnden till 
kommunstyrelsen har sidhänvisningen uppdaterats samt att en tom sida har tagits bort i 
utredningen. Detta efter att kommunledningskontoret har blivit uppmärksammade på felen.  
  
Det har kommit in ett antal frågor och synpunkter till kommunen i ärendet, och 
kommunledningskontoret har försökt samla ihop och bifoga dessa. Det har även inkommit 
frågor som har hanterats, men dessa bifogas inte. 
  
Kommunledningskontoret har i övrigt inget att tillägga till barn- och ungdomsnämndens 
förslag.  
  
Ekonomisk konsekvens av beslutet 
Kommunledningskontoret har genom konsult gjort en om- och tillbyggnadskalkyl respektive 
en nyproduktionskalkyl för Rydöbruk förskola och skola. Kalkylerna bygger på nuvarande 
barn- och elevantal. 
  
Om- och tillbyggnad av Rydöbruk förskola och skola skulle innebära att man väljer att 
behålla en delav dagens befintliga lokaler (byggnaden med lärosalar) som renoveras. 
Byggnaden för matsal och idrottshall rivs och byggs ny, samt en ny förskola om cirka 400 
kvadratmeter byggs. Total kostnad för om- och tillbyggnad blir cirka 47,6 miljoner kr 
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exklusive moms. Om- och tillbyggnad innebär en årlig räntekostnad med 1,8 miljoner kr 
beräknat med 3,75 procents ränta. Investeringen skrivs av med 1,7 miljoner kr årligen. 
  
En nyproduktion av Rydöbruk förskola och skola där alltså samtliga befintliga lokaler rivs 
och ersätts av nya skulle kosta cirka 60,5 miljoner kr exklusive moms. Nyproduktion innebär 
en årlig räntekostnad med 2,3 miljoner kr beräknat med 3,75 procents ränta. Investeringen 
skrivs av med 2,1 miljoner kr årligen. 
  
Kommunledningskontoret har tagit fram en prognos för lokalkostnaderna för Rydöbruk 
förskola och skola för år 2023. Baserat på prognosen så kommer lokalhyran för Rydöbruk 
förskola och skola uppgå till cirka 1,6 miljoner kr (varav cirka 430 tkr för förskola) för år 
2023. Därtill tillkommer driftkostnader för lokalvård om cirka 370 tkr (varav cirka 110 tkr för 
förskola) och vaktmästeri om cirka 44 000 kr. 

Handlingar i ärendet 
 Tjänsteskrivelse Framtiden för skola och förskola i Rydöbruk 
 §48 BUN Framtiden för skola och förskola i Rydöbruk 
 Tjänsteskrivelse BUN - Framtiden för skola och förskola i Rydöbruk 
 §100 BUN Framtiden för skola och förskola i Rydöbruk 
 Utredning Framtiden för skola och förskola i Rydöbruk 
 Skrivelse Nedläggning Rydöbruks skola 
 Skrivelse Rydöbruks skola 
 Synpunkt/beröm om kommunens pedagoger och om Rydöbruks skola 
 Synpunkt/beröm Rydöbruk skola 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att avveckla Rydöbruk förskola 
och skola samt att ge kommunstyrelsen i uppdrag att utreda framtida användningsområde för 
nuvarande Rydöbruk förskola och skola. 
 

Yrkande 
Tommy Edenholm (KV) yrkar: 
  

 Att kommunfullmäktige beslutar att Rydö skola och förskola drivs vidare i oförändrad 
regi fram till 2026-12-31. Efter valet 2026 tar kommunfullmäktige ett nytt beslut om 
Rydö skola och förskola. 

  
 Att kommunfullmäktige beslutar att omgående skjuta till 2 miljoner kronor för att 

verkställa ett nödvändigt  yttre underhåll av skolbyggnaderna. 
  
Stina Isaksson (SD) yrkar avslag på kommunledningskontorets förslag till beslut. 
  
Anna Roos (C) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordförande ställer Tommy Edenholms yrkande mot Stina Isakssons och Anna Roos yrkanden. 
Ordförande utser kommunledningskontorets förslag till beslut till huvudförslag och ställer 
sedan Tommy Edenholms yrkande mot Stina Isakssons yrkande. Ordförande finner att 
arbetsutskottet utser Tommy Edenholms yrkande till motförslag. 
  
Omröstning begärs och verkställs efter att följande beslutsordning godkänns: 

 Den som röstar att Tommy Edenholms yrkande ska utses till motförslag röstar JA. 
 Den som röstar att Stina Isakssons yrkande ska utses till motförslag röstar NEJ. 

  
Resultat 
Med röstsiffrorna 2 JA-röster, 1 NEJ-röst och 2 avstår finner ordförande att Tommy 
Edenholms yrkande ska blir motförslag. 
  
Ordförande ställer sedan kommunledningskontorets förslag till beslut mot Tommy Edenholms 
yrkande. Ordförande finner att arbetsutskottet beslutar enligt kommunledningskontorets 
förslag till beslut. 
  
Omröstning begärs och verkställs efter att följande beslutsordning godkänns: 

 Den som röstar enligt kommunledningskontorets förslag till beslut röstar JA. 
 Den som röstar enligt Tommy Edenholms yrkande röstar NEJ. 

  
Resultat 
Med röstsiffrorna 3 JA-röster och 2 NEJ-röster finner ordförande att arbetsutskottet beslutar 
enligt kommunledningskontorets förslag till beslut. 
  
Reservation 
Stina Isaksson (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget yrkande. 
  
Protokollsanteckning 
I en drastiskt försämrad ekonomisk situation, som kan vara tillfällig, måste vi som politiker 
väga ekonomi mot den verklighet som drabbar våra kommuninvånare när vi tar beslut. Hylte 
kommun har tagit ett väldigt stort ansvar för att ta emot människor som flytt från sina 
hemländer. Ett ansvar som också är resurskrävande. Det är, som vi i Kommunens Väl ser det, 
viktigt att hålla nere antalet barn i barngrupperna för att ha en möjlighet att ge alla barn den 
hjälp de behöver. Att centralisera och göra barngrupperna större för att spara pengar tror 
inte vi är en långsiktigt bra lösning för barnen. Enligt de fyra grundprinciperna i 
Barnkonventionen, som är en lag i Sverige sedan första januari 2020, ska barnets bästa alltid 
komma i främsta rummet och varje barn har rätt att uttrycka sin åsikt och delta i beslut som 
rör dem. Som vi ser det har skolutredningen inte gett barnen den här möjligheten. 
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Tommy Edenholm (KV) 
  
  
Vi anser att det är av största vikt att behålla våra landsbygdsskolor, för att hela kommunen 
ska leva och utvecklas. Att avveckla Rydö skola kommer fullständigt slå sönder Rydö 
samhälle, skolan är det sista som finns kvar. Vi kan inte avveckla verksamheter så fort det blir 
sämre tider i kommunen, lägger vi ner skolan finns det ingen återvändo. Satsar vi istället så 
ger vi Rydö chansen att utvecklas och det kanske så småningom även kan komma att bli nån 
affär osv i framtiden. En inflyttning av barnfamiljer, Rydö samhälle har flera nya 
restauranger, och den nya cykelleden. Rydö skola är viktig för Rydö samhälle men också för 
hela kommunen. Många elever har kunnat få en fristad på Rydö skola, vart ska dem ta vägen 
om vi inte längre har någon liten skola? Vi ser en fara i att dessa elever inte kommer klara sig 
lika bra på de större enheterna. 
  
Stina Isaksson (SD) 
 

Beslutet skickas till  
Barn- och ungdomsnämnden (efter slutgiltigt beslut i kommunfullmäktige) 
Kommunstyrelsen (efter slutgiltigt beslut i kommunfullmäktige) 
 

Paragrafen är justerad 
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Omröstningslista: §108 
Ärende: Framtiden för skola och förskola i Rydöbruk,  2023 KS0190 
 
Omröstningslista(or) 
Motförslag till huvudförslaget 
Ledamot Ja Nej Avstår 
Ronny Löfquist (S), ordförande X   
Stina Isaksson (SD), 2:e vice ordförande  X  
Tommy Edenholm (KV), ledamot X   
Krister Mattsson (S), ledamot   X 
Anna Roos (C), 1:e vice ordförande   X 
Resultat 2 1 2 

Huvudvotering 
Ledamot Ja Nej Avstår 
Ronny Löfquist (S), ordförande X   
Stina Isaksson (SD), 2:e vice ordförande  X  
Tommy Edenholm (KV), ledamot  X  
Krister Mattsson (S), ledamot X   
Anna Roos (C), 1:e vice ordförande X   
Resultat 3 2 0 
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§109 

Policy om mutor och jäv  
(2023 KS0073) 

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta om policy om mutor och jäv. 

Beskrivning av ärendet 
Inom den offentliga förvaltningen arbetar vi på medborgarnas uppdrag och i deras intresse. 
Demokrati, rättssäkerhet och effektivitet är grundläggande värden för all offentlig 
verksamhet. Medborgarnas förtroende för den offentliga förvaltningen fordrar att vi som 
verkar i denna inte låter oss påverkas av ovidkommande önskemål eller hänsyn i vårt arbete.  
  
En anställd eller förtroendevald inom det offentliga får aldrig missbruka sin ställning. Vi har 
alla ett ansvar mot våra uppdragsgivare, det vill säga medborgarna, att bekämpa korrupt 
beteende var det än förekommer.  
  
Syftet med policyn är att visa på riskerna med att ta emot gåvor och förmåner från personer 
eller företag samt att vara en vägledning då en jävssituation kan uppstå. 
  
Ekonomisk konsekves av beslutet 
Beslutet har ingen ekonomisk påverkan. 

Handlingar i ärendet 
 Tjänsteskrivelse - Policy om mutor och jäv 
 §37 KF Policy om mutor och jäv - Hylte kommun 
 §49 KS Policy om mutor och jäv - Hylte kommun 
 MBL §11 Kommunal - Policy Mutor och jäv 
 §10 KSAU Policy om mutor och jäv - Hylte kommun 
 Policy om mutor och jäv 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta om policy om mutor och jäv. 
 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 
Samtliga nämnder 
 

Paragrafen är justerad 

21 (31)



 MÖTESPROTOKOLL 
 Mötesdatum 
 2023-05-23  
  

Kommunstyrelsens arbetsutskott    

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

§110 

Uppföljning av principöverenskommelsen SärNär 
(Nutritionsöverenskommelsen)  
(2023 KS0131) 

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen finner att uppföljning av principöverenskommelsen SärNär bör gå som 
meddelande till kommunfullmäktige. 

Beskrivning av ärendet 
År 2017 fattade Region Halland och de halländska kommunerna beslut om att ingå 
i principöverenskommelsen gällande SärNär (i fortsättningen: Nutritionsöverenskommelsen). 
 
Samtidigt beslutade alla involverade parter att gemensamt följa upp 
Nutritionsöverenskommelsen inom två år från ikraftträdandet som var den 1 januari 2018. 
 
Uppföljningen har dröjt på grund av coronapandemin men har genomförts under 2021 
och resulterade i den bifogade uppföljningsrapporten. Under uppföljningsarbetet 
identifierades ett antal utvecklingsmöjligheter, dels för Region Halland, dels för kommunerna 
och dels vissa utvecklingsmöjligheter som är gemensamma för parterna. 
 
Omsorgsnämnden föreslog kommunfullmäktige 20230302 ON §28 att ställa sig bakom 
rapporten ”Uppföljning av SärNär – principöverenskommelse mellan Region Halland och 
Hallands kommuner” (Nutritionsöverenskommelsen). 
 
Kommunledningskontoret finner emellertid att Rapporten är framtagen och 
kommunfullmäktige bör därför ta del av som meddelande.  
  
Ekonomisk konsekvens av beslutet 
Beslutet har ingen ekonomisk påverkan. 

Handlingar i ärendet 
 Tjänsteskrivelse - Uppföljning SärNär 
 §28 ON Uppföljning av principöverenskommelsen SärNär 

(Nutritionsöverenskommelsen) 
 Tjänsteskrivelse ON - Uppföljning av principöverenskommelsen SärNär 

(nutritionsöverenskommelsen) 
 Rapport - Uppföljning av nutritionsöverenskommelsen 
 Nutritionsöverenskommelse (SärNär) 2017-02-03 
 Beslutsförslag Region Halland - Uppföljning av principöverenskommelsen SärNär 

(Nutritionsöverenskommelsen) 
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 Missiv - Uppföljning av principöverenskommelsen SärNär 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen finner att uppföljning av principöverenskommelsen SärNär bör gå som 
meddelande till kommunfullmäktige. 
 

Beslutet skickas till  
Omsorgsnämnden 
 

Paragrafen är justerad 
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§111 

Svar på motion - Simkunnighet ger badsäkerhet  
(2022 KS0295) 

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå att-satsen 1 samt att anse att-
sats 2, 3, 4 och 5 besvarade. 

Beskrivning av ärendet 
Anna Roos (C) lämnade den 19 augusti 2022 in en motion avseende simkunnighet ger 
badsäkerhet. I motionen föreslår hon följande: 
1. att alla barn från det året de fyller fem år ska erbjudas avgiftsfri simskola på tillgängliga 
tider.  
2. att elever som klarat simprovet i åk 3 ska fortsätta få regelbunden simundervisning för att 
upprätthålla och utveckla sina kunskaper, eftersom simkunnighet och vattenvana är en 
färskvara.  
3. att elever som har svårt att lära sig simma ska erbjudas intensivträning på lov och efter 
skoltid, så att de inte kommer efter i skolans andra ämnen.  
4. att en kostnadsberäkning och utredning kring om det är möjligt att köpa in badflottar och 
hopptorn till våra kommunala badplatser.  
5. att Kultur- och folkhälsonämnden får i uppdrag att ta fram koncept för livräddning med 
docka inför sommarsäsong och livräddning på isflak med isdubbar tillsammans med möjlighet 
att testa av sin simkunnighet med simborgarmärket som riktmärke.  
  
Kommunstyrelsens arbetsutskott skickade motionen på remiss den 20 september 2022, §164, 
till barn- och ungdomsnämnden, kultur- och folkhälsonämnden samt 
samhällsbyggnadsnämnden att lämna förslag till svar på motionen utifrån sina 
ansvarsområden.  
  
Kultur- och folkhälsonämnden har svarat på första att-satsen. Barn- och ungdomsnämnden har 
svarat på andra att-satsen. Barn- och ungdomsnämnden samt kultur- och folkhälsonämnden 
har svarat på tredje att-satsen. Samhällsbyggnadsnämnden har svarat på fjärde att-satsen. 
Kultur- och folkhälsonämnden har svarat på femte att-satsen. 
  
Vad det avser tredje att-satsen så föreslår barn- och ungdomsnämnden bifall medans kultur-
och folkhälsonämnden anser att motionen ska anses besvarad i denna del. 
Kommunledningskontoret instämmer i kultur- och folkhälsonämndens bedömning då denna 
del av motionen främst faller inom nämndens ansvarsområde och det uppfattas som att det 
som lyfts i motionen redan idag utförs. 
  
Samtliga svar redovisas i bifogad ärendebeskrivning. Kommunledningskontorets föreslår 
följande.  
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Kommunledningskontoret föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå första att-satsen. 
Kommunledningskontoret föreslår kommunfullmäktige besluta att andra att-sats ska anses 
besvarad. 
Kommunledningskontoret föreslår kommunfullmäktige besluta att tredje att-satsen ska anses 
besvarad. 
Kommunledningskontoret föreslår kommunfullmäktige besluta att fjärde att-satsen ska anses 
besvarad. 
Kommunledningskontoret föreslår kommunfullmäktige besluta att femte att-satsen ska anses 
besvarad. 
  
Ekonomisk konsekvens av beslutet 
Kommunledningskontoret tillägger att simskolan idag inbringar en intäkt om 112 000 kr till 
kultur- och folkhälsonämnden. 
  

Handlingar i ärendet 
 Tjänsteskrivelse - Svar på motion simkunnighet ger badsäkerhet 
 Ärendebeskrivning - Svar på motion simkunnighet ger badsäkerhet 
 §22 SBN Svar på motion simkunnighet ger badsäkerhet 
 Tjänsteskrivelse SBN - Svar på motion simkunnighet ger badsäkerhet 
 §27 KFN Motion - Simkunnighet ger badsäkerhet 
 Ärendebeskrivning KFN - Svar på motion - Simkunnighet ger badsäkerhet 
 §95 BUN Remiss Motion - Simkunnighet ger badsäkerhet 
 Tjänsteskrivelse BUN - Motion Simkunnighet ger badsäkerhet 
 §164 KSAU Motion - Simkunnighet ger badsäkerhet - på remiss 
 Tjänsteskrivelse - Motion - Simkunnighet ger badsäkerhet - på remiss 
 §67 KF Inkomna motioner 
 Motion - Simkunnighet ger badsäkerhet 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå att-satsen 1 samt att anse att-
sats 2, 3, 4 och 5 besvarade. 
 

Yrkande 
Stina Isaksson (SD) yrkar, med instämmande av Anna Roos (C), bifall till att-sats 2 och 3. 
  
Beslutsgång 
Ordförande ställer först kommunledningskontores förslag till beslut att anse att-sats 2 vara 
besvarad mot Stina Isakssons bifallsyrkande mot varandra. Ordförande finner att 
arbetsutskottet beslutar enligt kommunledningskontorets förslag till beslut. 
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Ordförande ställer sedan kommunledningskontores förslag till beslut att anse att-sats 3 vara 
besvarad mot Stina Isakssons bifallsyrkande mot varandra. Ordförande finner att 
arbetsutskottet beslutar enligt kommunledningskontorets förslag till beslut. 
  
Ordförande frågar till sist om arbetsutskottet beslutar enligt kommunledningskontorets förslag 
till beslut gällande att-sats 1, 4 och 5. Ordförande finner att arbetsutskottet beslutar enligt 
kommunledningskontorets förslag till beslut. 
  
Reservation 
Stina Isaksson (SD) och Anna Roos (C) reserverar sig till förmån för sitt yrkande. 
 

Beslutet skickas till  
Kultur- och folkhälsonämnden 
Barn- och ungdomsnämnden 
Samhällsbyggnadsnämnden 
 

Paragrafen är justerad 
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§112 

Svar på motion - Fler papperskorgar runt Örnaskolan/Kråkberget  
(2021 KS0445) 

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anse motionen besvarad. 

Beskrivning av ärendet 
Anna Roos (C) lämnade den 9 december 2021 in en motion där hon föreslår att: 
- Samhällsbyggnadskontoret gör en översyn kring papperskorgar/soptunnor kring Örnaskolan 
och Kråkberget. 
- Samhällsbyggnadskontoret gör en översyn kring var automatiska soptunnor skulle underlätta 
sophanteringen. 
- Samhällsbyggnadsnämnden provar automatiserade papperskorgar där de kan öka 
effektiviteten eller bidra till mervärde. 
  
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 1 mars 2022, §57, att ge 
kommunledningskontoret i uppdrag att lämna förslag till svar på motionen. Svaret skulle vara 
inlämnat till kommunledningskontoret senast den 3 oktober 2022. Ärendet har beretts av 
kommunledningskontoret.  
  
Kommunens avfallshantering styrs b.la. av gaturenhållningslagen (1998:814), plan- och 
bygglagen (2010:900), Plan- och byggförordning (2011:338) och Miljöbalken (1998:808).  
  
Det kommunala avfallsansvaret har under de senaste åren utökats efter det att ny lagstiftning 
på området har tillkommit. Det har handlat om både krav på separat insamling av matavfall, 
insamling av returpapper och nu senast krav att förpackningar ska samlas in separat from 
2024. Det ställer krav på kommunerna att hantera nya krav inom avfallsområdet, både i närtid 
och på längre sikt. 
  
Avseende papperskorgar kring Örnaskolan och Kråkberget så ansvarar Hyltebostäder för 
papperskorgar vid Örnaskolan. Ser skolan ett behov av fler papperskorgar eller ökat antal 
tömningar kan man anmäla detta till Hyltebostäder.  
  
I 6 kap. 8 § av förordning om producentansvar för förpackningar (2022:1274) framgår det att 
kommunen från och med den 1 januari 2026 ska ordna separat insamling av förpackningar på 
torg och i parker samt andra populära platser där det uppkommer betydande mängder 
förpackningsavfall och/eller där kommunen har ett renhållningsansvar enligt 
gaturenhållningslagen. 
  
Med anledning av den nya lagstiftningen så kommer samhällsbyggnadskontoret till slutet av 
2025 att genomföra en översyn och analys av kommunens avfallshantering i offentliga 
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miljöer. Därtill kommer en aktivitetsplan för bättre överskådlighet, uppföljning och 
måluppfyllelse tas fram. Vilken form av papperskorgar som ska användas framöver kommer 
alltså vara en del av den här översynen och analysen.  
  
Kommunstyrelsen anser motionen vara besvarad med hänvisning till att frågorna som lyfts i 
motionen ingår i det pågående arbetet inom ramen för det kommunala avfallsansvaret. 
  
Ekonomisk konsekvens av beslutet 
Solcellsdrivna, automatiserade papperskorgar kostar cirka 52 tkr per enhet i inköpspris. 
  
Årlig kostnad för simkort, abonnemang, mjukvara, support och telefonapp tillkommer med 1 
740 kr per papperskorg och år. Därtill tillkommer kostnader för service. 
  
Det är även möjligt att hyra enheterna. Att hyra skulle innebär en kostnad om cirka 24 tkr per 
papperskorg och år. I kostnad ingår då försäkring, service, licenskostnad mm. 

Handlingar i ärendet 
 Tjänsteskrivelse - Svar på motion angående fler papperskorgar runt 

Örnaskolan/Kråkberget 
 §57 KSAU Motion - Fler papperskorgar runt Örnaskolan/Kråkberget - på remiss 
 Tjänsteskrivelse - Motion angående fler papperskorgar runt Örnaskolan/Kråkberget - 

på remiss 
 §181 KF Inkomna motioner 2021-12-09 
 Motion - Fler papperskorgar runt Örnaskolan/Kråkberget 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anse motionen besvarad.  
 

Beslutet skickas till  
Samhällsbyggnadskontoret 
Kommunledningskontoret 
 

Paragrafen är justerad 
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§113 

Svar på remiss - Från delar till helhet - Tvångsvården som en del av 
en sammanhållen och personcentrerad vårdkedja (SOU 2023:5)  
(2023 KS0106) 

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att remissen besvaras i enlighet med upprättat förslag. 

Beskrivning av ärendet 
Förslagen i det här betänkandet bygger på förslagen i delbetänkandet, Från delar till helhet – 
En reform för samordnade, behovsanpassade och personcentrerade insatser till personer med 
samsjuklighet (SOU 2021:93). Även för det delbetänkandet var Hylte kommun remissinstans. 
 
Förslagen och bedömningar i båda betänkandena följer att reformen även omfattar insatser till 
personer med skadligt bruk eller beroende som 
inte har samsjuklighet. Ändå har man valt använda begreppet samsjuklighetsreformen när 
man beskriver förändringen. Skälet är att reformen i hög grad syftar till att öka tillgången till 
samordnad behandling av olika psykiatriska tillstånd, och på att ge ett samordnat, 
behovsanpassat och personcentrerat stöd till personer som behöver insatser på flera 
livsområden samtidigt. 
 
Förslagen i det här betänkandet bygger på det förslag till en reform av samhällets insatser till 
personer med samsjuklighet som man presenterade i delbetänkandet. Tvångsvården ska ses 
som en del av den reformen. 
 
All behandling av skadligt bruk och beroende samlas hos regionernas hälso- och sjukvård. 
Det innebär att kommunernas behandlingsansvar flyttas till regionen. 
 
Kommunernas roll blir uppsökande och andra förebyggande insatser, social trygghet med 
fokus på funktionsförmåga, resurser och möjligheter till ett självständigt liv, anhörigstöd samt 
insatser till barn och unga. Kommunerna behöver också öka tillgången på personliga ombud 
för dem med samsjuklighet. 
 
Kommunledningskontoret har inget att tillägga till kultur- och folkhälsonämndens förslag till 
beslut och föreslår kommunstyrelsen att remissen besvaras i enlighet med upprättat förslag. 
  
Ekonomisk konsekvens av beslutet 
Beslutet har ingen ekonomisk påverkan. 
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 MÖTESPROTOKOLL 
 Mötesdatum 
 2023-05-23  
  

Kommunstyrelsens arbetsutskott    

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

Handlingar i ärendet 
 Tjänsteskrivelse - Svar på remiss - Från delar till helhet - Tvångsvården som en del av 

en sammanhållen och personcentrerad vårdkedja (SOU 2023_5) 
 §59 KFN Remiss av SOU 2023:5 Från delar till helhet - Tvångsvården som en del av 

en sammanhållen och personcentrerad vårdkedja 
 Tjänsteskrivelse - Remiss SOU 2023:5 Från delar till helhet- Tvångsvården som en del 

av en sammanhållen och personcentrerad vårdkedja 
 Yttrande över remiss SOU 2023:5 Från delar till helhet - Tvångsvården som en del av 

en sammanhållen och personcentrerad vårdkedja 
 Remiss - Från delar till helhet - Tvångsvården som en del av en sammanhållen och 

personcentrerad vårdkedja (SOU 2023:5) 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att remissen besvaras i enlighet med upprättat förslag. 
 

Beslutet skickas till  
Socaldepartementet 
 

Paragrafen är justerad 
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 MÖTESPROTOKOLL 
 Mötesdatum 
 2023-05-23  
  

Kommunstyrelsens arbetsutskott    

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

§114 

Motion angående dagcentral Höstro - på remiss  
(2023 KS0185) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att lämna förslag 
till svar på motionen. 
  
Svaret ska vara inlämnat till kommunledningskontoret senast 30 november 2023. 

Beskrivning av ärendet 
Anna Roos (C) och Lennart Ohlsson (C) lämnade den 28 april 2023 in en motion om 
dagcentral på Höstro där man föreslår följande: 
  

 Att besluta att ge samhällsbyggnadsnämndens kostenhet uppdraget att öppna upp 
Höstros matsal som dagcentral på samma villkor som de övriga dagcentralerna i 
kommunen. 

  
Ekonomisk konsekvens av beslutet 
Remissen till berörd nämnd har ingen ekonomisk påverkan. 

Handlingar i ärendet 
 Tjänsteskrivelse - Motion angående dagcentral på Höstro - på remiss 
 §51 KF Inkomna motioner 2023-05-02 
 Motion - Dagcentral Höstro 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att lämna förslag 
till svar på motionen. 
  
Svaret ska vara inlämnat till kommunledningskontoret senast 30 november 2023. 
 

Beslutet skickas till  
Samhällsbyggnadsnämnden 
 

Paragrafen är justerad 
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